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Protokół Nr XXVI/12 

z Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 26 września 2012 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 
 

 

XXVI Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 26 września 2012 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto  

o godz. 13
00

, a zakończono o godz. 16
00

.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski dokonał otwarcia 

XXVI Sesji. Serdecznie powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych 

gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 16 radnych, co wobec 

ustalonego składu stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Miejska  

i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. Nieobecny był radny Robert Zbysław, 

Eugeniusz Chomik, Gerhard Drapiewski, Andrzej Pankowski oraz Ryszard Kabat.   

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski 

wyznaczył Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Iławie – Edwarda Bojko do liczenia 

głosów podczas XXVI Sesji Rady Miejskiej w Iławie.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu  
 

Lista obecności kierowników wydziałów, jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu  
 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poprosił  

o uczczenie minutą ciszy zmarłego 9 września bieżącego roku – ks. kanonika Lucjana 

Gellerta, w wieku 85 lat. Poinformował, że pożegnano go 12 września. Przypomniał, iż ksiądz 

kanonik od 1977 roku do 2005 roku był proboszczem Parafii tzw. „Białego Kościoła”. Dodał, 

iż w okresie stanu wojennego pełnił funkcję kapelana internowanych. Nadmienił, iż w 2003 

roku Rada Miejska w Iławie odznaczyła go honorowym tytułem „Zasłużony dla Miasta 

Iławy”. 

 Następnie Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wniósł  

o wprowadzenie następujących zmian do porządku obrad: 

 Dodanie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 
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o zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi 

Gmin „Jeziorak”, 

o zbycia nieruchomości położnych przy ul. Przemysłowej, 

o rozstrzygnięcia skargi na działalność Burmistrza Miasta Iławy,  

o powołania Gminnej Komisji do Spraw Przeprowadzenia Referendum 

Lokalnego w Sprawie Likwidacji Straży Miejskiej w Iławie,  

o przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego  

z siedzibą w Ostródzie,  

 Zdjęcie z porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 

o ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Iławy oraz wysokości 

opłat za parkowanie i sposobu jej pobierania.  

Burmistrz Miasta Iławy uzasadnił konieczność zdjęcia przedmiotowego punktu  

z porządku obrad. Poinformował, że kilku przedsiębiorców zgłosiło swoje uwagi na temat 

strefy płatnego parkowania. Burmistrz Miasta Iławy zawiadomił o chęci zorganizowania  

z nimi spotkania.  

W związku z zaproponowanymi zmianami do porządku obrad nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski  zaproponował 

przeprowadzenie głosowania powyższych zmian: 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXVI Sesji projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin 

„Jeziorak” został przyjęty pozytywnie „jednogłośnie”.  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXVI Sesji projektu 

uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położnych przy ul. Przemysłowej został przyjęty 

pozytywnie „jednogłośnie”. 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXVI Sesji projektu 

uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi na działalność Burmistrza Miasta Iławy został 

przyjęty pozytywnie „jednogłośnie”. 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXVI Sesji projektu 

uchwały w sprawie powołania Gminnej Komisji do Spraw Przeprowadzenia Referendum 

Lokalnego w Sprawie Likwidacji Straży Miejskiej w Iławie został przyjęty pozytywnie 

„jednogłośnie”. 
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Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXVI Sesji projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko – 

Iławskiego z siedzibą w Ostródzie został przyjęty pozytywnie „jednogłośnie”. 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku obrad XXVI Sesji projektu 

uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Iławy oraz 

wysokości opłat za parkowanie i sposobu jej pobierania został przyjęty pozytywnie przy 1 

głosie „przeciw”.  

 

 Przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Miejskiej porządek XXVI Sesji Rady 

Miejskiej, z uwzględnieniem powyższej zmiany został przyjęty pozytywnie przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” w następującym brzmieniu:  

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów  z  XXV Sesji  

4. Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2012 roku 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta o analizie złożonych 

oświadczeń majątkowych 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029 

b) zmian w budżecie miasta na 2012 rok   

c) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi 

Gmin „Jeziorak” 

d) stawek podatku od nieruchomości   

e) stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru   

f) nadania nazwy ulicy  

g) dzierżawy nieruchomości  

h) zbycia nieruchomości położonej przy ul. Komunalnej  

i) zbycia nieruchomości położonej przy ul. Odnowiciela 

j) zbycia nieruchomości położnych przy ul. Przemysłowej  

k) rozstrzygnięcia skargi na działalność Burmistrza Miasta Iławy  

l) powołania Gminnej Komisji do Spraw Przeprowadzenia Referendum 

Lokalnego w Sprawie Likwidacji Straży Miejskiej w Iławie 
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m)  przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego  

z siedzibą w Ostródzie 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

10. Wnioski mieszkańców Iławy 

11. Komunikaty i oświadczenia 

12. Zamknięcie obrad XXVI Sesji 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski o godzinie 13
00

 otworzył 

XXVI Sesję Rady Miejskiej w Iławie i przewodniczył jej obradom. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 16 radnych, co stanowi quorum dla 

podejmowania prawomocnych decyzji i wniosków. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku posiedzenia  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski po przedstawieniu przez 

Burmistrza Miasta Iławy zmian do porządku obrad, przegłosowaniu ich oraz przyjęciu 

porządku w powyższym brzmieniu - przystąpił do jego realizacji. 

 

Zmiana quorum – doszedł Radny Robert Zbysław. Aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 17 radnych. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad  XXV Sesji Rady Miejskiej 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski poinformował iż nie 

zgłoszono pisemnych uwag do protokołu, jak przewiduje to statut. Poinformował, iż wpłynęły 

uwagi zgłoszone drogą elektroniczną dotyczące treści protokołu, wniesione przez Radną 

Annę Zakrzewską. Powiedział, że generalnie dotyczą one tego, że część wypowiedzi Pani 

Radnej nie została ujęta w tekście protokołu tylko w załączniku oraz że nie jest w pełni 

zachowana wypowiedź radnej. Zaproponował, by w kolejnych protokołach wypowiedzi 

znajdowały się w tekście głównym, a nie w załączniku. Dodał, że wypowiedź Radnej jest 

dostępna, można się z nią zapoznać, z tymże znajduje się ona w załączniku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w drugim przypadku osoba 

sporządzająca protokół starała się odzwierciedlić sens wypowiedzi (Radnej Anny 

Zakrzewskiej). Podkreślił, iż protokół z obrad nie jest stenogramem, jest streszczeniem obrad, 
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w związku z czym mogą pojawić się takie sytuacje, że ktoś będzie uważał, że sens jego 

wypowiedzi nie został zachowany.    

Radna Anna Zakrzewska zabrała głos w przedmiotowej sprawie i powiedziała, że  

w protokole znajdują się poważniejsze błędy, ponieważ na stronie 6 tego protokołu  

w wypowiedzi Pani Okołowskiej jest istotne przekłamanie. Powiedziała, że jest napisane, że 

„podatek VAT miesięcznie wynosi 700 tys. zł – co jest nieprawdą, bo jest 70 tys. zł, a poza 

tym, że podatek VAT jest dochodem miasta. Podatek VAT nie jest dochodem miasta”. Radna 

zwróciła uwagę, że są to istotne zmiany. Powiedziała, że jeżeli to zostanie zmienione, będzie 

„za” przyjęciem protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski zaproponował zobowiązanie 

Biura Rady Miejskiej do naniesienia poprawek, w szczególności w wypowiedzi Pani 

Okołowskiej. W związku z tym, że nie wpłynęły uwagi formalne, z zachowaniem drogi 

statutowej, zaproponował przyjęcie protokołu.  

 

Poddano pod głosowanie treść protokołu z uwzględnieniem powyższej uwagi, w wyniku 

którego „jednogłośnie” przyjęto treść protokołu z XXV Sesji Rady Miejskiej w Iławie.  

 

Niżej zaprezentowana karta opinii z poszczególnych posiedzeń komisji w miesiącu 

wrześniu, jest informacją dotyczącą zaopiniowania każdego materiału sesyjnego oraz 

projektu uchwały.  

INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

1. Informacja o realizacji budżetu 

za I półrocze 2012 roku   

Pozytywnie zaopiniowane 

(przy 1 głosie przeciw, 1 

głosie wstrzymującym 

się) 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

2. Informacja Przewodniczącego 

Rady Miasta i Burmistrza 

Miasta o analizie złożonych 

oświadczeń majątkowych 

 

 

 

NIE PODDANO POD 

GŁOSOWANIE  

 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

a) zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta 

na lata 2012 -2029   

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

(przy 1 głosie 

wstrzymującym się) 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy 1 

głosie wstrzymującym się) 

b) zmian w budżecie miasta na 

2012 rok  

 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

(przy 2 głosach 

wstrzymujących się) 

 

 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

c) zmieniająca uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Związkowi Gmin 

„Jeziorak” 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

(przy 1 głosie przeciw) 

 NIE PODDANO POD 

GŁOSOWANIE 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

d) stawek podatku od 

nieruchomości   

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy 1 

głosie przeciw, 1 głosie 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 
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wstrzymującym się) 

e) stawek opłaty targowej  

i sposobu jej poboru   

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

f) nadania nazwy ulicy Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy  2 

głosach wstrzymujących 

się) 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

g) dzierżawy nieruchomości Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

h) zbycia nieruchomości 

położonej przy ul. 

Komunalnej  

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy  2 

głosach przeciw) 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy 2 

głosach wstrzymujących 

się) 

i) zbycia nieruchomości 

położonej przy ul. 

Odnowiciela  

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

j) zbycia nieruchomości 

położnych przy ul. 

Przemysłowej 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

k) rozstrzygnięcia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta 

Iławy  

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

l) powołania Gminnej Komisji 

do Spraw Przeprowadzenia 

Referendum Lokalnego w 

Sprawie Likwidacji Straży 

Miejskiej w Iławie 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek, z 

wnioskiem kandydatury 

Anny Zakrzewskiej (przy 

3 głosach wstrzymujących 

się) 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek, z 

wnioskiem kandydatury 

Eugeniusza Chomika  

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek z wnioskiem 

kandydatury 

Edwarda Bojko 

m) przyjęcia zmian do Statutu 

Związku Gmin Regionu 

Ostródzko – Iławskiego z 

siedzibą  

w Ostródzie 

 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

 

NIE PODDANO POD 

GŁOSOWANIE  

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 

Szczegółowa karta opinii głosowań poszczególnych materiałów oraz projektów uchwał  

z posiedzeń stałych komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Ad. 4.  Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2012 roku 

 

 Powyższy temat został szczegółowo przedstawiony na wszystkich posiedzeniach 

komisji.   

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował, iż w przedmiotowej 

sprawie RIO wydało pozytywną opinię.  

Uwierzytelniona kopia opinii RIO stanowi poniższy załącznik.  

 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-470/12 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 30 sierpnia 2012 roku w sprawie wydania opinii  

o przedłożonej przez Burmistrza Miasta Iławy informacji o przebiegu wykonania budżetu za 

pierwsze półrocze 2012 roku stanowi załącznik nr  5  do niniejszego protokołu  

 

Burmistrz Miasta Iławy podzielił się swoimi uwagami dotyczącymi sprawozdania za I 

półrocze.  Zwrócił uwagę, że w większości pozycji osiągnięto wykonanie w ok. 50 %, co nie 

oznacza, ze budżet zostanie wykonany w całości. Powiedział, że w 2012 roku w dochodach 
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bieżących ogółem, zapisano kwotę ok. 5 mln zł wyższą w porównaniu z 2011 rokiem. 

Powiedział, że na dochody bieżące składa się m.in. podatek PIT - 1,9 mln zł., subwencja 

ogólna – ok. 1 mln 168 tys. zł. Dodał, że pozostałe dochody wynoszą ponad 1,8 mln zł.  

Zwrócił uwagę na udział podatku PIT w porównaniu z 2011 rokiem. Powiedział, że dochody 

z PIT-u z reguły są wyższe w II półroczu i w związku z tym można założyć jego wykonanie.  

Następnie wypowiedział się w sprawie realizacji dochodów własnych, majątkowych. 

Powiedział, że ich realizacja budzi pewne obawy, założono realizację w wysokości ok. 4 mln 

600 tys. zł. dodał, że istnieją obawy, że do pełnej realizacji przedmiotowego dochodu może 

zabraknąć ok. 800 tys. zł. Ponadto przekazał informację o niosącym nadzieję projekcie 

obywatelskim koordynowanym przez Związek Miast Polskich, który zakłada zwiększenie 

udziału gmin o prawie 9% z tym, co było do tej pory. Dodał, że projekt ten zostanie złożony 

w Sejmie w dniu 27 września. Poinformował, iż samorządy zebrały ponad 120 tys. podpisów. 

Nadmienił, że w przyszyłam roku zakłada się problemy z realizacją budżetu (150-500 

samorządów). Podsumował, iż perspektywa nie jest ciekawa, pod warunkiem, że zostanie to 

na takim poziomie, jak jest do tej pory. Powiedział, że na koniec pierwszego kwartału 2012 

roku łączny dług jednostek samorządu był wyższy o 16,2% aniżeli przed rokiem. Powiedział, 

że problem ze wskaźnikami zadłużenia po I półroczu dotyczy nie tylko mniejszych miast ale 

także dużych np. Kraków.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że 

przedmiotowa informacja była prezentowana na wszystkich posiedzeniach komisji, poprosił  

o zaprezentowanie opinii komisji. Przedstawiciele komisji przedstawili opinie  

z poszczególnych posiedzeń: 

INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

1. Informacja o realizacji budżetu 

za I półrocze 2012 roku   

Pozytywnie zaopiniowane 

(przy 1 głosie przeciw, 1 

głosie wstrzymującym 

się) 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

 

W sprawie niniejszej informacji głos zabrali:  

 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że Pani Skarbnik omawiając podatek VAT 

mówiła, że w II półroczu sprzedaż mienia planuje się na kwotę 1 mln 500 tys zł.,  

a w opisowej części podaje się kwotę 1 mln 800 tys. zł. na stronie 17.  Zapytała, dlaczego 

zwiększyliśmy dochody ze sprzedaży, a nie zwiększyliśmy wydatków na VAT? Ponadto 

zwróciła uwagę, iż na stronie 50 informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze  

w dziale 710 – plan zagospodarowania przestrzennego, planuje się wydatki na cały rok - 107 

tys. 650 zł – w I półroczu 73 tys. 12 zł. W związku z powyższym, zapytała jaką kwotę 
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wypłacono Panu  Hoffmannowi za plan opublikowany 21 czerwca tego roku? Powiedziała, że 

Pan Burmistrz twierdził, że wszystkie poprawki zostaną zrobione bez dodatkowych opłat, że 

miasto nie poniesie więcej wydatków związanych z tym planem. Ponadto powiedziała, że w § 

43 jest napisane – zakup usług pozostałych – 53 tys. 332 zł. 80 gr – poprosiła  

o doprecyzowanie na co zostały wydane te pieniądze. Zwróciła również uwagę, iż na stronie 

24 jest napisane, że przewiduje się w tym roku wzrost wydatków na opłacenie odsetek od 

kredytu nawet o 700 tys. zł. w stosunku do planowanych odsetek od kredytu. Poprosiła  

o informację, czym spowodowany jest taki wzrost obsługi długu publicznego. Powiedziała 

również, że niepokojąca jest informacja dotycząca bieżącego wykonania dróg – spadek 

wykonania o 29,3 %, a wiemy, że jest brak napraw wielu dróg, bardzo słabo są naprawiane 

drogi, nie zakupuje się tłucznia do zasypywania dziur. Na zakończenie swojej wypowiedzi 

powiedziała, że w związku z obawą wykonania budżetu po stronie centrum sportu, ponowiła 

swoją prośbą o szczegółową informację z wykonania budżetu z basenu za 3 kwartały.  

Skarbnik Miasta Iławy - Janina Okołowska powiedziała, że w związku z tym, iż są to 

bardzo szczegółowe pytania, odpowiedź na powyższe pytania zostanie udzielona na piśmie. 

Dodała, że informacja z „basenu” zostanie przygotowana również na piśmie, po sporządzeniu 

informacji za trzy kwartały - pod koniec października.  

Radny Jerzy Ewertowski odniósł się do powyższej wypowiedzi Burmistrza Miasta 

Iławy i powiedział: „chciałbym ostudzić pewne optymistyczne zagadnienie, które Pan 

poruszył – czyli chciałbym wylać kubełek zimnej wody”. Odniósł się do kwestii 

rozpoczynającego się dzisiaj Światowego Kongresu Samorządowego. Potwierdził, że 

rzeczywiście jutro (27 września 2012 roku) zostaną złożone pewne projekty ustaw. Podkreślił, 

iż projekt ustawy „Stawka większa jak 8 mld” już raz przepadł. Przypomniał, że był on już 

złożony na wiosnę - został odrzucony głównie przez Ministra Finansów. Powiedział, że nie 

możemy liczyć na zwiększenie dochodów jednostek samorządów terytorialnych (jst) z tytułu 

odpisów od podatku PIT, CIT, ponieważ w grę wchodzą również kwestie ekologiczne, nie 

znajduje to również odzwierciedlenia w projekcie ustawy budżetowej. Dodał, że jutro również 

(27 września 2012 roku) złożony zostanie inny projekt zmiany ustaw oświatowych. 

Powiedział, że pod hasłem „żądamy lepszej oświaty” samorządy rozumieją to, że jeżeli 

ograniczy się/odbierze się pewne świadczenia na rzecz nauczycieli, w ten sposób zapewni się 

mniejszy wydatek budżetu jednostek samorządów terytorialnych na zadania oświatowe - to 

już będzie to dobrze. Dodał, że nie wie jak ma nastąpić polepszenie sytuacji oświatowej, 

skoro nauczyciela sprowadzi się do podrzędnej profesji. Powiedział, że jest zdegustowany 

działaniami samorządowymi. Powiedział, że samorząd, który ma swoich przedstawicieli  
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w Związku Miast Polskich, również się do tego przykłada – walcząc  z nauczycielami, robiąc 

sobie wroga z nauczyciela, próbuje się łatać budżety.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zwrócił uwagę, iż 

powyższa wypowiedź radnego nie była związana z informacją z wykonania budżetu za I 

półrocze.  

Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że w MEN-ie toczą się rozmowy na temat 

prognozowanych zmian w Karcie Nauczyciela, w których uczestniczą przedstawiciele 6 

korporacji samorządowych, przedstawiając zupełnie kuriozalne pomysły niezgodne ze stanem 

prawnym m.in. prawem oświatowym, Prawem Pracy. Powiedział, że nie widać „walki 

samorządów o dochody”.   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że na 

ten czas będzie czas podczas konstruowania budżetu. 

Następnie w przedmiotowej sprawie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek. 

Podziękował za szczerość Skarbnikowi Miasta. Powiedział, że zatrważające jest to, że nasz 

budżet jest tragiczny.  Powiedział, że zaszła konieczność brania pożyczek krótkoterminowych 

i trzeba mówić jasno i odważnie w sprawie budżetu. Podsumował, iż Pani Skarbnik pisała 

prawdę, szczerze „do bólu”, ale to jest trudne do przyjęcia.  
 

Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2012 roku 

stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu 

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja 

pozytywnego zaopiniowania informacji o realizacji budżetu za I półrocze 2012 roku została 

przyjęta pozytywnie przy 13 głosach „za”,  3 głosach „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”.  

 

Ad. 5.  Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta o analizie 

złożonych oświadczeń majątkowych 

 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przedstawił informację dotyczącą 

oświadczeń majątkowych. Szczegółowa informacja zaprezentowana przez Burmistrza Miasta 

Iławy, dotycząca oświadczeń majątkowych, stanowi poniższy załącznik do protokołu.  

 

Informacja Burmistrza Miasta Iławy o analizie złożonych oświadczeń majątkowych 

 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu  

 

W przedmiotowej sprawie głos zabrał również Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Iławie - Roman Groszkowski. Powiedział, że działając na podstawie art. 24 h ustawy  

o samorządzie gminnym, nałożono na radnych obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych 
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wraz z kopią zeznania PIT o wysokości osiągniętego dochodu w terminie do 30 kwietnia, 

według stanu na dzień 31 grudnia 2011 roku. Poinformował, w wyniku dokonanej analizy, 

stwierdza że wszyscy złożyli je w ustawowym terminie, o czym świadczą stemple 

potwierdzające datę wpływu. Dodał, że nie stwierdzono nieprawidłowości, które rzutowałyby 

na rzetelność danych. Nadmienił, że najczęściej popełnianymi błędami był brak podpisów, 

parafek.   

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił 

przewodniczących poszczególnych komisji o zaprezentowanie opinii w sprawie przedłożonej 

informacji. Przedstawiciele komisji przedstawili opinie z poszczególnych posiedzeń: 

INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

1. Informacja Przewodniczącego 

Rady Miasta i Burmistrza 

Miasta o analizie złożonych 

oświadczeń majątkowych 

 

 

 

NIE PODDANO POD 

GŁOSOWANIE  

 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

 

W sprawie niniejszej informacji nie podjęto dyskusji, nie wypracowano wniosków.   

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja 

pozytywnego zaopiniowania informacji Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta 

o analizie złożonych oświadczeń majątkowych została przyjęta pozytywnie „jednogłośnie”.  

 

Treść podejmowanych uchwał została prezentowana podczas obrad za pomocą 

prezentacji multimedialnej. 

 

Materiały informacyjne wyżej wymienionej prezentacji multimedialnej  

stanowią załącznik nr 8  do niniejszego protokołu  

 

Ad. 8.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029  

 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029  szczegółowo 

zaprezentowała Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska podczas posiedzeń komisji  

stałych w miesiącu wrześniu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do 

przedstawionego projektu. Skarbnik Miasta powiedziała, że w stosunku do zmian 

omawianych na dwóch pierwszych posiedzeniach komisji, doszły zmiany. Wyjaśniła, iż 

wprowadzamy zmiany w przychodach do roku 2017 z tytułu mającej nastąpić decyzji 

Burmistrza – Zarządzeniem Burmistrza Miasta, umorzenia należności z tytułu udzielonej 

pożyczki klubowi sportowemu „Jeziorak”. Przypomniała, że Burmistrz Miasta w 2011 roku 
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udzielił pożyczki w wysokości 60 tys. zł – zgodnie z uchwałą Rady. Przekazała informację, że 

spłaty miały następować od 2012 roku do roku 2017. Nadmieniła, że pożyczka została 

przeznaczona na sfinansowanie wydatków związanych ze szkoleniem dzieci i młodzieży  

w zakresie piłki nożnej. Skarbnik Miasta powiedziała, że klub „Jeziorak” spłacił kwotę 2 tys. 

400 zł wraz z należnymi odsetkami – co miało miejsce 24 września, do spłaty pozostała 

kwota 57 600 zł. Na zakończenie swojej wypowiedzi dodała, że z uwagi na trudną sytuację 

panującą w klubie,  na wniosek klubu – Burmistrz podjął decyzję o umorzeniu pożyczki.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik odniósł się do powyższej 

wypowiedzi i dodał, że po wycofaniu się wielu sponsorów, w tym strategicznego – klub 

popadł w problemy finansowe, w związku z czym trzeba im pomoc, trzeba im umorzyć 

pożyczkę.  Przekazał informację, iż klub obecnie gra w 5 lidze okręgowej, stąd ponosi 

mniejsze wydatki, ma sponsora, ale zaległości są zbyt wielkie żeby klub sobie poradził.   

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił 

przewodniczących poszczególnych komisji o zaprezentowanie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały. Przedstawiciele komisji przedstawili opinie  

z poszczególnych posiedzeń: 

INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

a) zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta 

na lata 2012 -2029   

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

(przy 1 głosie 

wstrzymującym się) 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy 1 

głosie wstrzymującym się) 

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie powyższego projektu uchwały podjęto dyskusję, w której wzięli udział:   

 

Radny Robert Zbysław powiedział, że te pieniądze, które potrzebne są „Jeziorakowi” 

są potrzebne na szkolenie dzieci i młodzieży. Zapytał, gdzie jest łączność pomiędzy 

pieniędzmi przeznaczonymi na szkolenie dzieci i młodzieży, a zadłużeniem „Jezioraka”?    

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik odniósł się do powyższej 

wypowiedzi radnego i powiedział, że kwota 36 tys. zł została przekazana na młodzież grającą 

w piłkę nożną – pieniądze te zostały przesunięte z nagród na działania młodzieży. Dodał, że  

w przypadku kwoty 60 tys. zł jest to kwota  umarzana z kwoty  870 tys.  

Radny Eugeniusz Dembek zwrócił uwagę, że na komisji nie było mowy o klubie 

„Jeziorak”, jego sprawach finansowych.  
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Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska wyjaśniła, że to co było omawiane na 

komisjach odnośnie przedsięwzięć - nie zmieniło się, nic nie dodaliśmy. Powiedziała, że 

zmiany zaszły jedynie w planowanych przychodach, gdzie jest zapis od spłat w kwocie 9 tys. 

6000 zł, a w 2017 roku  - 12 tys. w związku z tym, iż Burmistrz Miasta przychyla się do 

decyzji w sprawie umorzenia pożyczki, konsekwencją tego będzie brak wpływów z tytułu 

spłat pożyczki. Podkreśliła, iż jest to jedynie urealnienie zapisów, umotywowane ważnym 

interesem dłużnika jak i interesem publicznym – jaką jest młodzież, którą wspieramy na 

różnych etapach i w różnych sytuacjach, przez różne instytucje.  

 W związku z wątpliwościami radnych, Skarbnik Miasta ponownie wyjaśniła, że  

w zapisach po stronie przychodów w latach 2012 – 2017 istnieją zapisy spłat udzielonych 

pożyczek, gdzie znajduje się m.in. Klub Sportowy „Jeziorak”. Powiedziała, że urealniamy 

jedynie prognozę do 2017 roku poprzez usunięcie kwoty 57 tys. 600 zł., w poszczególnych 

latach. Dodała, że na komisjach omawiano zmiany jakie zaszły po stronie przedsięwzięć,  

a w związku z wnioskiem złożonym przez klub, doszła kolejna zmian, związana  

z przychodami.  

 Radny Roman Waruszewski odniósł się do powyższej wypowiedzi i powiedział, że 

podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów, omawiano 

zmianę dotyczącą umorzenia pożyczki klubowi „Jeziorak”.  

 

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata  

2012-2029 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 

2012-2029. 

 

b) zmian w budżecie miasta na 2012 rok  

 

Zmiany w budżecie miasta na 2012 rok zaprezentowała Skarbnik Miasta Iławy – 

Janina Okołowska podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu wrześniu. Komisje nie 

wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego projektu.  

Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska dodała, że w stosunku do 

zaprezentowanego projektu uchwały na dwóch pierwszych posiedzeniach komisji nastąpiła 

zmiana, która doszła w dniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów i dotyczy 

zwiększenia wydatków.  Wyjaśniła, że chodzi o zwiększenie o kwotę 200 zł – tj. 2% podatku 

rolnego należnego Izbie Rolniczej, zgodnie z ustawą. Zawiadomiła również, że aktualnie 

odbywająca się kontrola zobowiązała do zwrotu dotację w wysokości ok. 3000 zł za zadanie 
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zlecone z roku 2011 z tytułu opłacenia twardych opraw do życzeń, kwiatów, które Burmistrz 

w imieniu Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej wręcza (wraz z medalami) za długoletnie 

pożycie małżeńskie. Powiadomiła, że okazało się, że nie wolno z dotacji za zadanie zlecone -  

kupić ani kwiatów, ani twardej oprawy. Dodała, że nie jest to zadanie własne gminy, lecz 

zlecone i do jutra musimy zwrócić dotację.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 
 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

b) zmian w budżecie miasta na 

2012 rok  

 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

(przy 2 głosach 

wstrzymujących się) 

 

 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie zmian w zmian w budżecie  

miasta na 2012 rok stanowi załącznik nr 10  do protokołu 
 

Rada Miejska przy 16 głosach „za”, 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę  

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2012 rok.  

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin 

„Jeziorak”  

 

Przedmiotowy projekt uchwały został wprowadzony do porządku posiedzenia, był 

omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, że ekomarina jest 

zarządzana przez Związek Gmin „Jeziorak”, której celem jest zwiększenie czystości jeziora – 

odpowiednio zbierane zanieczyszczenia i wywożone przede wszystkim z łodzi. Powiedział, 

że rozliczenie za okres od dnia 01.06. do dnia 31.08.2012r., wskazuje na to, że istnieje 

potrzeba zwiększenia pomocy finansowej.   
 

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 
 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
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INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

c) zmieniająca uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Związkowi Gmin 

„Jeziorak” 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

(przy 1 głosie przeciw) 

 NIE PODDANO POD 

GŁOSOWANIE 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

w sprawie udzielenia pomocy Finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak”.  

 

d) stawek podatku od nieruchomości   

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji 

stałych, podczas których nie zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego 

projektu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że nie korzystamy  

z maksymalnych stawek jakie nam daje Ministerstwo Finansów. Powiedział, że przy nowych 

wyższych stawkach podatku od nieruchomości, środków transportowych, istnieje możliwość 

zwiększenia również opłat lokalnych m.in. opłata za psa. Zawiadomił, iż Radny Lech 

Żendarski zaproponował podwyższenie opłaty za psa, co po analizie wskazało, że zbyt wiele 

nie wniosłoby to do budżetu. Na zakończenie swojej wypowiedzi dodał, że stawki podatku od 

nieruchomości uchwalone na 2013 rok są średnio niższe o ok. 24 % od stawek 

maksymalnych, zaś wyższe o średnio 9,1% w stosunku do stawek obowiązujących w 2012 

roku.   

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

d) stawek podatku od 

nieruchomości   

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy 1 

głosie przeciw, 1 głosie 

wstrzymującym się) 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 
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Uchwała w sprawie stawek podatku od nieruchomości  

 stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że mamy niższe stawki w stosunku do tego co 

ogłosił Minister Finansów, stawki rosną o 5,9 % i nie może pogodzić się z faktem co mówi 

Pan Skarbnik – „że to tylko 2 zł” – bo to jest kolejne 2 zł. Powiedział, że zgodnie z ustawą  

o podatkach lokalnych, obwieszczeniem Ministra Finansów – inflacja była zakładana na 

poziomie Wieloletniej Prognozie Finansowej Państwa 2,8 %, a okazało się, że zaplanowano - 

zaniżając o ok. 1% i nasza gmina podobnie jak inne, próbuje ten ponadnormatywny wskaźnik 

ogłoszony przez Ministra Finansów, troszkę przewyższyć by „dochodzić do stawek 

maksymalnych”, a na to zapewne wielu członków wspólnoty samorządowej miałoby 

negatywny pogląd. Powiedział, że nie jesteśmy „zieloną wyspą”, zaczynają wybijać godziny 

prawdy, dlaczego mają za to ponosić koszta najbiedniejsi mieszkańcy naszej wspólnoty, a od 

4 latach mówi się o nadciągającym kryzysie. Dodał, że nie po to gmina funkcjonuje, żeby 

łatać budżet, a przede wszystkim po to, żeby realizować potrzeby jej mieszkańców.  

Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska podkreśliła, iż ostatnie słowa dotyczące 

tego, że gmina jest od tego, żeby realizować zadania, trzeba mieć na to dochody. Powiedziała, 

że podatek się nie bierze ze średniej matematycznej tylko ze struktury. Dodała, że stawki 

wzrosły o 4,12 %. Poinformowała, że nie mamy innych źródeł dochodu (podatki). 

Zawiadomiła, że ludzie mają i korzystają z prawa ulg w podatkach. Powiedziała, że chcąc 

realizować podstawowe zadania gminy dla społeczeństwa, musimy mieć większe źródła 

dochodu. Zwróciła uwagę, że często jest to wzrost jedynie o 1 gr, 2 gr – są to groszowe 

sprawy.  Nadmieniła, że trzeba patrzeć przez pryzmat stawek, bez dochodów nie ma zadań.  

Radny Roman Przybyła zgodził się z powyższą wypowiedzią Radnego 

Ewertowskiego i dodał, że stawki, które za chwilę będą głosowane znaczne godzą  

w mieszkańców, w najbiedniejszych, w bezrobotnych, w związku z czym będzie glosował 

„przeciw”.  

Ponownie głos zabrał Radny Jerzy Ewertowski i powiedział, że wpadamy w retorykę, 

o parę groszy – jako iloczyn metrów przeliczeniowych powierzchni daje kilka złotych. 

Powiedział, że rosną cen usług, które gmina jako zadanie własne powinna wykonywać na 

rzecz mieszkańców. Za przykład podał wzrost opłaty za przedszkola, komunikację miejską. 

Zwrócił uwagę, że rosną wydatki bieżące, co trzeba było planować na etapie planowania.  

Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska powiedziała, że od samego początku 

wszyscy wiedzieli, że basen będzie niedochodowy. Poinformowała, że obniżanie stawek  
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w stosunku do maksymalnych stawek skutkuje mniejszymi wpływam z subwencji. Dodała, że 

są to nominalne wartości. Ponadto powiedziała, że to nie uderzy w najbiedniejszych, 

ponieważ oni i tak nie zapłacą.  

Radny Eugeniusz Dembek zwrócił uwagę, że nie traktuje się rzetelnie podmiotów 

gospodarczych. Powiedział, że będzie głosował „przeciw”. Dodał, że podwyższanie podatków 

nie wyjdzie „na zdrowie” na naszym terenie, ponieważ firmy wszelkiej maści liczą pieniądze, 

„dobijamy” tym firmy.  

Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska powiedziała, że Radni nie podjęli żadnej 

inicjatywy  co do treści uchwały, nie było żadnego wniosku od radnych dotyczącego stawek.   

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik zwrócił się do Radnego Dembka  

i powiedział, że radny złożył dużo wniosków do budżetu, dochody zmniejszają się, a nie 

potrafi Pan zrezygnować nawet z połowy wniosków. Wypowiedział się również do Radnego 

Jerzego Ewertowskiego i powiedział: „Niech Pan powie młodzieży, która chodzi na basen, że 

ten basen jest niepotrzebny”. 

Radny Jerzy Ewertowski ponownie zabrał głos i powiedział, że nie możemy budować 

czegoś, na czego utrzymanie nas nie będzie stać. 

Radna Elżbieta Prasek zaproponowała zaprzestanie dyskusji.  

Radny Wojciech Szymański powiedział, że zmienił zdanie po analizie projektu  

i dodał, że gdyby były podwyżki jedynie o 4% byłoby łatwiej. Powiedział, że to idzie  

w kierunku osiągnięcia stawki maksymalnej. Radny zawnioskował o podniesienie stawek 

podatków do maksymalnie 4 %.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poddał pod 

głosowanie treść wniosku Radnego Wojciecha Szymańskiego o wprowadzenie zmian do 

projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości – obniżenie stawek do 4 %, 

w wyniku którego 5 radnych głosowało „za” przyjęciem wniosku, 9 radnych głosowało 

„przeciw”, 3 radnych „wstrzymało się” od głosu.  

W związku z powyższym wynikiem głosowania, wniosek Radnego Wojciecha 

Szymańskiego został odrzucony.  

 

Rada Miejska przy 10 głosach „za”, 6 głosach „przeciw” oraz 1 „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę w sprawie stawek podatku od nieruchomości.  
 

e) stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru   

 

Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu 

wrześniu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 
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Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że stawki nie były 

podwyższane od 2009 roku dlatego też w 2013 roku przewiduje się wzrost opłaty targowej  

o 1 złoty – tylko od sprzedaży z wozu konnego, z pojazdów samochodowych, z przyczepy 

campingowej.   

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

e) stawek opłaty targowej  

i sposobu jej poboru   

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały głos zabrał: 

 

Radny Jerzy Sochacki zwrócił uwagę, że podniesienie stawek na targowisku będzie 

dotyczyć ludzi targujących na targowisku przy ul. Kopernika. Poprosił mieć na uwadze fakt, 

że targowisko wymaga remontu, w szczególności chodników w górnej części straganów.  

 

Uchwała w sprawie stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru   

stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Rada Miejska przy 11 głosach „za”, 6 głosach „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie stawek 

opłaty targowej i sposobu jej poboru.  

 

f) nadania nazwy ulicy  

 

Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu 

wrześniu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, iż podjęcie uchwały 

związane jest z nadaniem nazwy ulicy na Osiedlu Piastowskim. Dodał, iż ulica ta mieści się 

pomiędzy ul. Mieszka I, a Księżnej Dobrawy. Poinformował, że proponuje się nadanie nazwy 

ulicy imieniem Bolesława Śmiałego, który był synem Kazimierza Odnowiciela i Dobroniegi 

oraz prawnukiem Bolesława Chrobrego.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie  - Roman Groszkowski odniósł się do 

pierwotnej propozycji nazewnictwa ulicy imieniem Świętopełka i wyjaśnił, iż Bolesław 

Śmiały jest bardziej znaczącą postacią.  
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Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

f) nadania nazwy ulicy Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy  2 

głosach wstrzymujących 

się) 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

w sprawie nadania nazwy ulic.  

 

g) dzierżawy nieruchomości  

 

Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu 

wrześniu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował, że podjęcie 

uchwały związane jest z przedłużeniem dotychczasowych umów dzierżawy hangarów na 

łodzie. Dodał, że w tej sprawie odbyło się spotkanie, na którym poinformowano o tym, iż 

miasto dąży do poprawy stanu hangarów – m.in. zmiana pokrycia dachowego, kolorystyki, 

uporządkowania terenu. W związku z powyższym zaproponowano, iż na początku kwartału 

zostanie powołany w tym celu zespół, który stwierdzi co powinno być zrobione w przypadku 

hangarów. Dodał, że zwiększenie cen dzierżawy jest kwestią negocjacji, ponadto rozważa się 

możliwość sprzedania właścicielom tego na własność. 
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

g) dzierżawy nieruchomości Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 
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W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie dzierżawy nieruchomości  

stanowi załącznik nr 15  do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie dzierżawy nieruchomości. 

 

h) zbycia nieruchomości położonej przy ul. Komunalnej  

 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 

komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych 

poprawek do przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował, iż przedmiotowy 

projekt uchwały związany jest umożliwieniem zbycia nieruchomości przeznaczonej pod 

budowę przeładunkowej stacji odpadów. Dodał, iż w przedmiotowej sprawie została 

podpisana umowa o konsorcjum, co jest obecnie najwłaściwszą formą działania, polegającą 

na wzajemnej współpracy.   
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

h) zbycia nieruchomości 

położonej przy ul. 

Komunalnej  

 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy  2 

głosach przeciw) 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy 2 

głosach wstrzymujących 

się) 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji. 

 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy ul. Komunalnej  

stanowi załącznik nr 16  do protokołu 
 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy ul. Komunalnej.  

 

i) zbycia nieruchomości położonej przy ul. Odnowiciela   

 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 

komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych 

poprawek do przedstawionego projektu. 
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Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, iż uchwała dotyczy zbycia 

działek, które zostaną przeznaczone na budowę budynku wielorodzinnego.   

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

i) zbycia nieruchomości 

położonej przy ul. 

Odnowiciela  

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy ul. Odnowiciela  

stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości położonej 

przy ul. Odnowiciela.  

 

j) zbycia nieruchomości położnych przy ul. Przemysłowej  

 

Przedmiotowy projekt uchwały został wprowadzony do porządku posiedzenia, był 

omówiony podczas posiedzeń komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły  

o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że uchwała dotyczy dwóch 

działek o łącznej powierzchni ok. 0,6 ha, które zostaną przeznaczone do sprzedaży.  

  

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

j) zbycia nieruchomości 

położnych przy ul. 

Przemysłowej 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
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Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położnych przy ul. Przemysłowej  

stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości położnych 

przy ul. Przemysłowej.  

 

k) rozstrzygnięcia skargi na działalność Burmistrza Miasta Iławy  

Przedmiotowy projekt uchwały został wprowadzony do porządku posiedzenia, był 

omówiony podczas posiedzeń komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły  

o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego projektu. 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

k) rozstrzygnięcia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta 

Iławy  

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Iławy stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta Iławy.   

 

l) powołania Gminnej Komisji do Spraw Przeprowadzenia Referendum Lokalnego 

w Sprawie Likwidacji Straży Miejskiej w Iławie 
 

Przedmiotowy projekt uchwały został wprowadzony do porządku posiedzenia, był 

omówiony podczas posiedzeń komisji stałych w bieżącym miesiącu. W przedmiotowej 

sprawie głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski. 

Powiedział, że każda komisja wyznaczyła po jednej osobie: 

-  Komisja Problematyki Społecznej zaproponowała Radną Annę Zakrzewską,  

- Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów zaproponowała Radnego 

Edwarda Bojko.,  
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- Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki zaproponowała Radnego Eugeniusza 

Chomika. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że  

z racji wypadku Radnego Eugeniusza Chomika – nie będzie on mógł uczestniczyć w pracach 

komisji, w związku z czym przed posiedzeniem Sesji, członkowie Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystyki wybrali nowego przedstawiciela – Radną Elżbietę Prasek.  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zaproponował 

przegłosowanie powyższej zmiany w składzie komisji zaprezentowanym w projekcie 

uchwały, w wyniku którego powyższą zmianę przyjęto pozytywnie „jednogłośnie”.  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zaproponował 

wybór Przewodniczącego Komisji – Radnego Edwarda Bojko. Zgłoszony kandydat wyraził 

zgodę na objęcie funkcji Przewodniczącego.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zaproponował 

przegłosowanie kandydatury Radnego Edwarda Bojko jako Przewodniczącego 

przedmiotowej komisji, w wyniku którego powyższą zmianę przyjęto pozytywnie 

„jednogłośnie”.  

 
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

l) powołania Gminnej Komisji 

do Spraw Przeprowadzenia 

Referendum Lokalnego w 

Sprawie Likwidacji Straży 

Miejskiej w Iławie 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek, z 

wnioskiem kandydatury 

Anny Zakrzewskiej (przy 

3 głosach wstrzymujących 

się) 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek, z 

wnioskiem kandydatury 

Eugeniusza Chomika  

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek z wnioskiem 

kandydatury 

Edwarda Bojko 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie powołania Gminnej Komisji do Spraw Przeprowadzenia 

Referendum Lokalnego w Sprawie Likwidacji Straży Miejskiej w Iławie stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie powołania Gminnej Komisji do 

Spraw Przeprowadzenia Referendum Lokalnego w Sprawie Likwidacji Straży Miejskiej  

w Iławie.  
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m) przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego  

z siedzibą w Ostródzie 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został wprowadzony do porządku posiedzenia, był 

omówiony podczas posiedzeń komisji stałych w bieżącym miesiącu.  

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy - Mariola Zdrojewska dodała, że przedmiotowy 

projekt uchwały był omawiamy na wszystkich posiedzeniach komisji, a jedynie podczas 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki nie poddano go pod głosowanie, ze względu na 

zbyt późne dostarczenie dokumentów.   

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

20.09.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

19.09.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

24.09.2012 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

m) przyjęcia zmian do Statutu 

Związku Gmin Regionu 

Ostródzko – Iławskiego z 

siedzibą  

w Ostródzie 

 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

 

NIE PODDANO POD 

GŁOSOWANIE  

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały głos zabrali: 

 

Radny Roman Przybyła zapytał, ile „milionów złotych wpompowało już nasze 

miasto do Rudna”?  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik odniósł się do powyższej 

wypowiedzi i powiedział, że to nie jest na temat przyjęcia zmian do statutu związku gmin. 

Dodał, że na powyższe zapytanie odpowiedź zostanie udzielona w późniejszym czasie.  

 

Uchwała w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko – 

Iławskiego z siedzibą w Ostródzie stanowi załącznik nr 21 do protokołu 
 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko – 

Iławskiego z siedzibą w Ostródzie.  

 

PRZEWODNICZĄCY OBRAD ZARZĄDZIŁ 15-MINUTOWĄ PRZERWĘ  

W OBRADACH 
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Ad. 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski poinformował, że radni 

otrzymali pisemne sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Iławy za 

okres 23.08. 2012 – 19.09.2012.  

 

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta Iławy 

 i Urzędu Miasta za okres 23.08.2012 – 19.09.2012 stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przedstawił sprawozdanie  

z działalności w ostatnim tygodniu. Przekazano następujące informacje: 

1. Dobiegły końca międzynarodowe zawody sportowe Warmia Mazury Senior Games 

2012. Zorganizowane z inicjatywy samorządu województwa warmińsko-mazurskiego 

pierwsze w Polsce zmagania dedykowane sportowcom - seniorów rozgrywano od 10 

do 16 września 2012 roku na obiektach sportowych Olsztyna, Iławy, Lidzbarka 

Warmińskiego, Ornety i Naterek. W zawodach wystartowało łącznie ponad 1500 

uczestników z 14 krajów, którzy łącznie zdobyli ponad 1700 medali. Siedmiodniowe 

zawody okazały się wielkim sukcesem organizacyjnym. Zawodnicy m.in. z Rosji, 

Litwy, Estonii, Ukrainy, Niemiec, Holandii, USA, Hiszpanii i Polski rywalizowali  

w 11 wybranych dyscyplinach sportowych (pływanie, żeglarstwo, piłka nożna, brydż 

sportowy, lekkoatletyka, tenis stołowy, piłka siatkowa halowa, siatkówka plażowa, 

tenis ziemny, badminton i golf) oraz w trzech dyscyplinach rekreacyjnych: maratonie 

rowerowym, strzelaniu do rzutków oraz zawodach strzeleckich. W zawodach 

startować mogli zarówno sportowcy - amatorzy, jak i profesjonaliści. Jedynym 

warunkiem było ukończenie 45 lat w dyscyplinach indywidualnych i 40-tu  

w zespołowych. Zmagania weteranów były często niezwykle emocjonujące i zacięte  

i udowodniły, że uprawianie sportu w każdym wieku jest możliwe i ekscytujące. 

Dobitnie pokazał to najstarszy uczestnik Warmia Mazury Senior Games Lucjan 

Prządo. Osiemdziesięciodwulatek z powodzeniem startował w kilku konkurencjach 

pływackich rozgrywanych na nowym olimpijskim basenie Aquasfera w Olsztynie. 

Wśród kobiet wspaniałą kondycja fizyczną popisała się Janina Fijałkowska (rocznik 

1936), która wygrała chód na 5000 m. Wspaniała atmosfera, świetna frekwencja 

zarówno uczestników, jak i widzów oraz wzorowa organizacja zawodów pozwalają 

mieć nadzieję, że projekt będzie kontynuowany i na stałe wpisze się do kalendarza 

imprez sportowych rozgrywanych na Warmii i Mazurach. W Iławie – przypomnę – 

rozgrywane były trzy dyscypliny: tenis ziemny, piłka siatkowa halowa i siatkówka 
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plażowa. W naszych konkurencjach udział wzięło około 250 sportowców z rodzinami, 

którzy mogli uczestniczyć również w wielu imprezach i działaniach towarzyszących. 

Przed, w trakcie i po zakończeniu zawodów ukazało się wiele materiałów prasowych, 

głównie na zachodzie Europy, informujących o wydarzeniu. Gdyby samorządy 

zaangażowane w realizację projektu miałyby zapłacić za nie z własnej kieszeni, koszt 

ten wyniósłby na tę chwilę około 1,6 miliona złotych. Osobami odpowiedzialnymi za 

organizację Senior Games w Iławie byli: Wojciech Żmudziński i Michał Młotek 

(koordynatorzy przedsięwzięcia) – wykazali wiele wytrwałości, pracy oraz 

Mieczysław Pietroczuk – odpowiadał za „siatkówkę” i Wojciech Karczewski 

(kierownicy dyscyplin). 

 

2. 30 września kończy się druga edycja plebiscytu „National Geographic Traveler” na „7 

Nowych Cudów Polski”. Kandydatem Warmii i Mazur w zmaganiach jest najdłuższe 

jezioro w Polsce – jezioro Jeziorak. Na kilka dni przed końcem głosowania  

w październikowym wydaniu „National Geographic Traveler”, ukazały się cząstkowe 

wyniki plebiscytu. Wynika z nich, że jezioro Jeziorak zajmuje piąte miejsce  

w zmaganiach. Czołowe pozycje zajmują Stary Browar w Poznaniu, Termy Uniejów, 

Fort Gerharda i Muzeum Wsi Mazowieckiej. Za jeziorem Jeziorak w pierwszej 

siódemce znajdują się jeszcze Zamek Czocha i Żywe Muzeum Piernika w Toruniu. 

Zwrócił się z prośbą do radnych o głosowanie drogą sms - ową. Poinformował, że 

głosowanie w plebiscycie odbywa się drogą sms - ową. Każda osoba, która weźmie 

udział w głosowaniu, otrzyma w prezencie unikatowy „Przewodnik po 7 nowych 

cudach Polski 2011”, zawierający zdjęcia i opisy zwycięzców ubiegłorocznego 

plebiscytu. Aby zagłosować na jezioro Jeziorak w plebiscycie, należy wysłać SMS  

o treści: TR.CUD.28.twój kod pocztowy (np. 00-999), pod numer 71001. Zasady 

głosowania szczegółowo przedstawił Kierownik Wydziału Promocji i Współpracy  

z Zagranicą – Michał Młotek. Burmistrz Miasta dodał, że jeśli utrzymamy 

dotychczasową pozycję, jest to wielka szansa na promocję naszego miasta i Jezioraka. 

 

3. Wydaniem polsko-niemieckiego katalogu zakończyła się realizacja przez Urząd 

Miasta Iławy projektu pt. „Dziedzictwo kulturowe na terenie miasta i gminy Iława  

w przekazie historycznym i architekturze”. W ramach projektu, na realizację którego 

pozyskano środki z Fundacji Współpracy Polsko-Niemieckiej (łącznie 13 470 zł), 

odbyły się między innymi: wizyta iławskich artystów w Niemczech, organizacja 
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wystawy w mieście partnerskim Herborn oraz wydanie wspólnego katalogu  

z artystami niemieckimi, który Państwo otrzymali. Burmistrz Miasta Iławy 

podziękował za pozyskanie środków Kierownikowi Wydziału Promocji i Współpracy  

z Zagranicą – Michałowi Młotkowi oraz pracownicy wydziału – Paulinie 

Draszanowskiej. Otrzymali Państwo również monografię iławskich ogrodów 

działkowych, wydaną dzięki inicjatywie zarządów poszczególnych ogrodów 

działkowych. Szczególnie duży wkład w realizację tego przedsięwzięcia miał były 

radny Jan Kamiński. Dodał, że Pan Stefan Opaliński był pomysłodawcą niniejszej 

publikacji, korektę przeprowadziła Pani Aleksandra Skubij, opublikowano tego ok. 

1000 sztuk. Publikacja ta z pewnością ocali od zapomnienia i usystematyzuje 

dotychczasową wiedzę o naszych iławskich ogrodach działkowych.  

 

4. Burmistrz Miasta Iławy poinformował również o odbytym spotkaniu, które dotyczyło 

koncepcji aktywizacji szlaku kajakowego na rzece Iławce. Dodał, że miał okazję 

przepłynąć trasę z Panem Kasprzakiem z „Omegi”, od jeziora Jeziorak. Powiedział, że 

jest to bardzo fajna koncepcja dotycząca aktywizacji szlaku kajakowego, spotkanie  

w tej sprawie jest zaplanowane na środę w przyszłym tygodniu, na którym będą 

przedstawiciele Warmińsko – Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego, 

przedstawiciele poszczególnych gmin, którzy ulokowani są nad Iławką oraz Drwęcą. 

Dodał, że będą przygotowane dwie części opracowania: część analityczna oraz część 

koncepcyjna, a celem tego będzie opracowanie czegoś, co faktycznie pozwoli  

w odpowiedni sposób zagospodarować rzekę Iławkę. Szlak kajakowy miałby 

przebiegać do Drwęcy i od Drwęcy, aż do Wisły. Poinformował, że istnieją ku temu 

pewne przesłanki takie jak wzrost konkurencyjności obszaru objętego projektem, 

podniesienie atrakcyjności inwestycyjnej, aktywizacja środowisk lokalnych 

zlokalizowanych w okolicy Iławki o Drwęcy, powiększenie rynku pracy w turystyce.  

 

5. Następnie Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował również  

o nowym rozdaniu środków unijnych. Ponadto przekazał informacje dotyczące 

nowego systemu gospodarki odpadami. Poinformował, iż w tym celu powstał zespół, 

który pracuje nad wprowadzeniem nowego systemu.  Dodał, że w Związku Gmin 

„Czyste Środowisko” został powołany siedmioosobowy zespół, który składa się  

z przedstawicieli każdego sektora, którzy pracują nad tym, abyśmy mogli w roku 2013 

utworzyć samodzielnie jeden sektor (VI). Nadmienił, że niewiadomo, czy będzie to 
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możliwe ze względu ma zaskarżenie Krajowego Planu Gospodarki Odpadami. 

Ponadto poinformował o przygotowaniu wzoru deklaracji o wysokości opłaty, 

opracowano zasady gospodarowania odpadami. Powiedział, że w skali województwa 

ma powstać 100 – 120 tys. ton paliwa alternatywnego, które należałoby 

zagospodarować w odpowiedni sposób, co stanowi odpowiednik 60 ton miału, 

stanowi wartościowe paliwo, a obecnie brakuje takiej instalacji do spalania paliwa 

alternatywnego, ale prawdopodobnie spaleniem ok. 30-40 % tego paliwa ma zająć się 

Energetyka Cieplna, gdzie powstanie nowa elektrociepłownia. 

W  sprawie zaprezentowanego sprawozdania głos zabrali: 

 

Radny Roman Waruszewski zwrócił się z prośbą o przedstawienie wstępnej 

koncepcji na budowę sali sportowej gimnazjum (Gimnazjum Samorządowe nr 1 – GS nr 1), 

co postanowiono na spotkaniu w powyższej sprawie. Wyraził również zainteresowanie 

zorganizowanym przez Wydział Promocji i Współpracy z Zagranicą szkoleniem 

przewodników. Zapytał, ile osób wyszkolono i jakie wynikają z tego korzyści.  

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska odniosła się do 

powyższej wypowiedzi radnego dotyczącej koncepcji budowy sali przy GS nr 1. 

Poinformowała, iż w tej sprawie odbyło się robocze spotkanie z wykonawcą projektu (24 

września), którego wyłoniono w drodze przetargu i jest nią firma z Poznania. Dodała, że 

zostaną przygotowane dwie koncepcje, które zostaną zaopiniowane, wybierze się projekt do 

realizacji. Na zakończenie swojej wypowiedzi dodała, że spotkanie to było „bardzo robocze”, 

na którym padły jedynie wstępne uwagi odnośnie wstępnej koncepcji. Powiedziała, że 

obecnie czekamy na konkretne projekty i wtedy będziemy decydować, co dalej.  

Radny Roman Waruszewski – zapytał się o wstępny termin realizacji 

przedmiotowego zadania.  

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska odpowiedziała, że  

przetarg na wykonanie inwestycji będzie ogłoszony w przyszłym roku, w momencie kiedy 

będą zakończone prace projektowe.  

Na drugą część pytania Radnego Waruszewskiego odpowiedzi udzielił Kierownik 

Wydziału PWZ – Michał Młotek i potwierdził, że odbywały się takowe szkolenia, cykl 

warsztatów. Powiedział, że trudno jest zostać przewodnikiem w Polsce. Powiedział, że 

potrzeba do tego bardzo dużo pieniędzy, bardzo dużo czasu i bardzo dużej wiedzy. 

Poinformował, że bardzo wiele osób zniechęca się do tego, by odbyć kurs przewodnicki 

organizowany przez PTTK.  Powiedział, że skutkuje to tym, że w Iławie mamy tylko jednego 

wykwalifikowanego przewodnika. Poinformował, że w związku z tym, zdecydowano się na 
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przeprowadzenie cyklu warsztatów dla młodzieży ze szkół średnich, by ich zaktywizować. 

Zawiadomił, że w okresie naboru zgłosiło się 25 osób, dla których odbył się cykl 

kilkudziesięciu godzin zajęć, który trwał do czerwca. Poinformował, że trzy najbardziej 

aktywne, zainteresowane osoby zostały zatrudnione w okresie sezonu turystycznego (lipiec, 

sierpień) w Biurze Informacji Turystycznej (IT), gdzie poszerzały swoją wiedzę. Na 

zakończenie swojej wypowiedzi powiedział, że liczy na to, że te osoby zgłoszą się w celu 

odbycia kursu przewodnickiego, bo potrzeba przewodników w Iławie. Poinformował, że  

w każdy wakacyjny weekend – w lipcu i sierpniu, organizowane były darmowe wycieczki 

turystów. Dodał, że za oprowadzanie turystów po mieście odpowiedzialni byli właśnie 

słuchacze tych warsztatów – trzy osoby, które były zatrudnione w IT. Powiedział, że 

wycieczki wyruszały w południe, gdy zabrzmiał hejnał, spod ratusza ruszała wycieczka. 

Informacje były zamieszczanie w każdych obiektach noclegowych, gastronomicznych. Gdy 

świeciło słońce, było nawet około 50 chętnych do zwiedzania miasta. Podsumował, iż były to 

niezbyt kosztowe działania, ale urozmaiciły miniony sezon turystyczny.  

Radny Lech Żendarski poprosił o podanie składu Zespołu Do Spraw Bezpieczeństwa 

na Drogach i Szlakach Wodnych Miasta Iławy.  

Burmistrz Miasta Iławy –Włodzimierz Ptasznik powiedział, ze w tej chwili nie 

poda składu, chyba że jest to coś pilnego to jeszcze dziś poprosi o przygotowanie niniejszej 

informacji.  

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, iż 

od momentu odbycia ostatniej Sesji Rady Miejskiej, wpłynęła jedna pisemna interpelacja 

Radnej Anny Zakrzewskiej. Nadmienił, że przedmiotowa interpelacja wymaga udzielenia 

ustnej odpowiedzi podczas dzisiejszej sesji.  
 

Interpelacja Radnej Anny Zakrzewskiej  

stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokołu  

 

Podczas realizacji niniejszego punktu obrad głos zabrał Radny Roman Waruszewski 

i powiedział, że na Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów zapytał o nową 

inwestycję – most. Powiedział, że został poinformowany, że od poniedziałku most na 

Jezioraku będzie czynny. Zawiadomił, że z jednej strony wyraża radość, że jest to już 

zakończone, a z drugiej wyraził obawę z powodu umieszczenia barierek tylko na 

szerokości/wysokości mostu. Zwrócił uwagę, że brak barierek w dalszej część mostu zagraża 

bezpieczeństwu, przede wszystkim od strony Małego Jezioraka, gdzie są ścieżki rowerowe – 
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brak zabezpieczenia, grozi upadkiem do wody. Powiedział, że nie zauważył oznak pracy, 

żeby to miało być  zrobione.  

W związku z powyższą wypowiedzią Radnego Waruszewskiego głos zabrał 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik, który powiedział, że planowany termin 

otwarcia mostu tj. 01.10 – poniedziałek, ale może być taka sytuacja, że otrzyma telefon  

i zostanie poinformowany do kiedy będą trwały prace. Odnośnie barierek zawiadomił, iż będą 

wykonane.  

Ponownie głos zabrał Radny Roman Waruszewski. Zwrócił uwagę, iż od 

poniedziałku ma odbyć się nowy ruch w Iławie, ze względu na przebudowę wiaduktu. 

Zapytał, jak będzie przebiegał ten ruch. Wyraził również zainteresowanie spotkaniem  

z osobami kompetentnymi w sprawie ekranów (akustycznych) i przejścia pod torami. Zapytał, 

czy będzie przejście pod torami, czy są to tylko zamiary.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, iż w piątek odbędzie się 

spotkanie o godz. 10
00

 i dopiero wtedy zapadną decyzje. Do uczestnictwa w tym spotkaniu 

zaprosił radnych, którzy są zainteresowani tą sprawą. Powiedział, że podczas tego spotkania 

będą trwały rozmowy na temat ekranów oraz przejścia pod torami.  

Następnie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek, który zapytał, czy na ul. Wojska 

Polskiego, między Urzędem Skarbowym a ulicą Wyszyńskiego można było zrobić parking? 

Radny dodał, że co roku pisze o tym na listach wniosków do budżetu. Powiedział, że gdyby 

co rok chociaż ze dwie pozycje z piętnastu, szesnastu - były realizowane, to byłbym 

zadowolony. Gdyby burmistrzem był Jarosław Maśkiewicz, byłoby to już dawno zrobione. 

Zaproponował zrobienie parkingów kosztem zielonej trawy. Następnie zaproponował 

zlikwidowanie, uporządkowanie „bagienka” przy ul. Gdańskiej, zagospodarowanie terenu. 

Następnie głos zabrała Radna Anna Zakrzewska i poprosiła o ustosunkowanie się do 

następujących spraw: 

 Zapytała, dlaczego działki w przetargu ograniczonym są tańsze niż w przetargu 

nieograniczonym? Powiedziała, że dotyczy to działek na ul. Barlickiego – działka nr 16 – 

cena 75 tys., czyli to daje 104,63 zł za m
2
, natomiast działki przeznaczone na ochronę 

zdrowia kosztują po 100 zł za m
2
. Powiedziała, że jest to niewielka różnica, jednakże jest 

czymś spowodowana. Zapytała, czy do tych działek prowadzi droga, czy sięgacz, 

ponieważ w przetargu różnie się to podaje. Zapytała, czy wrysowany w planie sięgacz 

jest błędem projektanta planu? Zwróciła uwagę, że „służba zdrowia” ma działkę  

z sięgaczem, a pozostałe działki z dojazdem drogą gruntową, o powierzchni asfaltowej.     

 Poprosiła o przedstawienie rozliczenia pieniędzy wypłaconych, a pierwotnie 

przeznaczonych na stypendia dla „Jezioraka”. Powiedziała, że z odpowiedzi na 
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interpelację wynika, że powinno być 50 tys. zł., a jest 48 tys. zł. powiedziała, że nie może 

„doliczyć się 2 tys. zł.”. 

 Powiedziała, że powiat otrzymał pieniądze na budowę portu śródlądowego. Zapytała, kto 

poniesie koszty związane z zagospodarowaniem terenu wokół tworzonego portu,  

z tworzeniem miejsc parkingowych, przebudową drogi od ul. Sienkiewicza – miasto, czy 

powiat?   

 Powiedziała, że zgodnie z Kodeksem Wyborczym miasto ma obowiązek podziału Iławy 

na okręgi jednomandatowe – ma być 21 okręgów, ma to zrobić do 31 października. 

Zapytała co w tej materii jest czynione.  

 Następnie zaproponowała, by w celu zaoszczędzenia pieniędzy, materiały dla radnych 

były przekazywane wyłącznie drogą elektroniczną, by w czasie sesyjnych obrad  

i posiedzeń komisji zrezygnowano z napojów i kaw oraz słodyczy. Powiedziała, że to 

przyniosłoby jakieś oszczędności, tym bardziej, że zaostrzone zostały kryteria 

uprawniające dzieci do darmowych dojazdów autobusami do szkół.  

 

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

  

 Odnośnie wypowiedzi Radnego Eugeniusza Dembka, głos zabrał Burmistrz 

Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik i powiedział „Panie radny, chciałbym zrobić 

wszystko, czego sobie życzycie”. Powiedział, że trzeba mierzyć siły na zamiary. Zwrócił się 

do radnego i powiedział, że jest przeciwny podniesieniu podatków, z których miasto ma 

pieniądze, więc jest to zaprzeczenie samemu sobie. Powiedział: „Być może Pana ulubieniec 

zrobiłby to wszystko, ja w tej chwili nastawiłem się na te duże inwestycje”. Dodał, że jeśli 

będą pieniądze, będą realizowane również te mniejsze inwestycje. Przyznał rację radnemu, że 

„bagienko nie zdobi Iławy”. Na zakończenie swojej wypowiedzi poinformował, że  

w październiku będą prowadzone rozmowy o przyszłorocznych inwestycjach i być może  

w trakcie tej dyskusji zostanie wyłoniona najpilniejsza potrzeba.  

 Odnośnie wypowiedzi Radnego Romana Przybyły, głos zabrał Burmistrz Miasta 

Iławy – Włodzimierz Ptasznik i wyjaśnił, że nie jest w stanie podać szczegółowych danych.  

Powiedział, że wszelkie kwoty są uzależnione od liczby mieszkańców i tak np. Ostróda ma 

swój udział w wysokości 19,6%, Iława – posiada 33 tys. mieszkańców i w związku z tym 

ponosi  18,94 % wydatków, Morąg - 12,55%. Dodał, że 19 gmin uiszcza opłaty do Rudna. 

Powiedział, że gdybyśmy nie skorzystali z usług ZUK-u w Rudnie, byśmy byli obciążeni 

karami w związku z zamkniętym wysypiskiem - nie było w tym czasie innej alternatywy 

składowania odpadów. Ponadto nadmienił, że nie zgadza się z likwidacją Straży Miejskiej, bo 
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nie jest po to żeby tworzyć dochody i wpłacać je do budżetu. Powiedział, że Straż Miejska 

pełni niezwykle ważną rolę.  

 Następnie odpowiedzi udzieliła Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola 

Zdrojewska. Odpowiedziała na większość zagadnień poruszonych przez Radną Annę 

Zakrzewską:  

 W sprawie działek na ul. Barlickiego – poinformowano, iż wyceny nieruchomości 

dokonuje rzeczoznawca. Do wyceny działki doliczamy koszty, które ponosi miasto, 

czyli koszty ogłoszenia, zlecenia wyceny rzeczoznawcy – kwota jest zaokrąglana  

i dzielona na metry kwadratowe, stąd drobne różnice.   

 Odnośnie wątpliwości co jest drogą, co jest sięgaczem poinformowano radną, iż na 

poprzedniej sesji wyjaśniono już tą kwestię. Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – 

Mariola Zdrojewska wyjaśniła, że do tych działek budowana jest droga utwardzona. 

Powiedziała, że jest to gra słów – sięgacz jest też drogą. Dodała, że jest to droga, na 

którą uzyskaliśmy pozwolenie na mocy starego planu zagospodarowania 

przestrzennego, mamy prawomocne pozwolenie, inwestycja jest realizowana.  

 W sprawie poniesienia kosztów związanych z powstaniem portu, Zastępca Burmistrza 

Miasta Iławy powiedziała, że beneficjentem jest Starostwo Powiatowe, my jesteśmy 

partnerem i w związku z tym będziemy ponosić koszty związane z budową połączenia 

ul. Chodkiewicza z ul. Mazurską, parkingów przy tej drodze, przebudową sieci. 

Dodała, że w tym tygodniu jest podpisanie umowy, a  szacunkowe koszty inwestycji 

wynoszą ok. 1 mln 200 tys. – 1 mln 300 tys. zł. Powiedziała, że dopiero po przetargu 

będziemy mogli mówić o konkretnych kwotach.  

 Odnośnie okręgów wyborczych poinformowała, że mamy czas do 1 listopada. Dodała, 

że będzie to przedstawione na komisjach w październiku, obecnie są już 

przygotowywane.  

 Odnośnie wypowiedzi Radnego Romana Waruszewskiego, Zastępca Burmistrza 

Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska poinformowała, że nie ma oficjalnego wniosku  

o zamknięcie wiaduktu. Powiedziała, że wstępnie była mowa o tym, że wykonawca 

przebudowy linii kolejowej nie może rozpocząć przebudowy linii kolejowej wcześniej, jak 

dopiero po zakończeniu realizacji budowy mostu.  Powiedziała, że zamknięty byłby przejazd 

pod wiaduktem, a prace teoretycznie mają zacząć w tym roku, ale nie ma żadnej 

dokumentacji. Poinformowała, ze będzie połówkowo rozbierany wiadukt – będzie odbywał 

się ruch pieszych, ruchu drogowego nie będzie. Na zakończenie wypowiedzi podkreśliła, iż 

na chwilę obecną nie ma oficjalnych wniosków wykonawcy budowy.  
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 Następnie głos zabrała Skarbnik Miasta Iławy - Janina Okołowska i wyjaśniła, 

że wydatki na stypendia są wydatkowane w „centrum sportu”, a dotacja celowa, która była 

przeznaczona na nagrody i stypendia wynosiła 190 tys. zł., a z tej kwoty zmniejszono 12 tys. 

zł. - przeznaczone na pokrycie kosztów prowadzenia przez szkoleniowców zajęć sportowo - 

rekreacyjnych, 31 tys. 700 zł. – na „Weterana” – dotacja dla Iławskiego Centrum Kultury, 36 

tys. zł - na sport dzieci i młodzieży, co razem zdejmujemy kwotę 79 tys. 700 zł. – wydatki na 

półrocze. Dodała, że na stypendia była to kwota 67 tys. 800 zł. Dodała, że Rada nie określała 

wysokości przydzielanych stypendiów, ponieważ to była pula pieniędzy, które zostały 

„wewnątrz” podzielone przez „centrum sportu” w zależności od ilości osób ubiegających się 

o stypendium.  

 Radny Roman Przybyła powiedział, że nie jest zadowolony z udzielonej 

odpowiedzi przez Burmistrza Miasta, w związku z czym poprosił o udzielenie pisemnej 

odpowiedzi w sprawie szczegółowych danych związanych z poniesionymi kosztami  

w związku z przynależnością do związku „Czyste Środowisko” – od początku wejścia do 

związku.  

 Skarbnik Miasta Iławy - Janina Okołowska powiedziała, że taka odpowiedź 

zostanie przygotowana na piśmie. Dodała, że są tam różne tytuły finansowania.  

 Następnie ponownie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek  i powiedział, że były 

burmistrz nie był i nie jest jego ulubieńcem,  ponadto pieniądze są - tylko trzeba nimi dobrze 

gospodarować.  

 Powyższą dyskusję przerwał Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman 

Groszkowski.  

 Następnie udzielono odpowiedzi na pisemną interpelację Radnej Anny 

Zakrzewskiej. Głos w przedmiotowej sprawie zabrała Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – 

Mariola Zdrojewska. Treść pisemnej interpelacji Radnej Zakrzewskiej stanowi powyższy 

załącznik (nr 23) do niniejszego protokołu. Na wstępie udzielanych odpowiedzi zwróciła 

uwagę, że to co było budowane na podstawie starego planu, było wybudowane według stanu 

obowiązującego w danym momencie. Wyjaśniła, że wszystko co będzie się działo od 

uchwalenia nowego planu – czyli jak ktoś będzie chciał wybudować coś nowego, bądź 

modernizować, może to zrobić na podstawie nowego planu. Dodała, że zapisy nowego planu 

niekoniecznie muszą być zgodne jeśli chodzi o powstałą, istniejącą już zabudowę.  

 - ad. 1. Poinformowała, że blok wielorodzinny na ul. Kopernika 4C powstał na 

mocy planu wcześniej obowiązującego, nie tego, który teraz obowiązuje. Powiedziała, że ten 

teren przeznaczony jest w planie na zabudowę mieszkalno – usługową. Powiedziała, że 

rozumie się przez to zabudowę mieszkalną – zarówno jednorodzinną jak  
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i wielorodzinną z usługami. Powiedziała, że autor planu miał na myśli powstanie tam 

zabudowy szeregowej, w której w parterach będą usługi, a  wyżej będą mieszkania, dodała, że 

ten budynek ma charakter zabudowy szeregowo – kamienicznej. Dodała, że taki budynek 

mógł tam powstać. Powiedziała, że autor planu podtrzymuje, że ma to charakter zabudowy 

jednorodzinnej szeregowej, w związku z tym potrzymał zapisy.  

 - ad. 2. Ponownie podkreśliła, że to było nie może być porównywane do nowego 

planu. Nadmieniła, że w planie z 2002 roku był to teren przeznaczony pod zieleń, na którym 

nie mogły powstać żadne obiekty. Dodała, że w nowym planie, w tym który teraz obowiązuje 

jest to również teren zielony, ponadto istnieje zapis w nowym planie mówiący o tym, że 

obiekty, które powstały – utrzymuje się ich charakter; jeżeli powstał to jest. Dodała, że  

w momencie, kiedy opracowywaliśmy plan, właściciel obiektu nie złożył wniosku  

o przekwalifikowanie terenu.  

 - ad.3. Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska wyjaśniła, że jest 

to również zapis z nowego planu. Dodała, że teren ten  powstał na mocy starego planu, 

wzdłuż torów były tereny zielone i tereny przewidziane pod budowę drogi, z tymże linie 

rozgraniczające strefy można minimalnie przesuwać – one nie były stałe, tylko były płynne. 

Dodała, że  w nowym planie nie zostało to zapisane, że jest droga i parkingi. Dodała, że  

w nowym planie budowa drogi i parkingów nie mogła być pokazana, ponieważ są przepisy, 

które mówią w jakiej odległości od kolei można budować. Powiedziała, że w nowym planie, 

tak samo jak w starym jest zaznaczony teren, który służyłby do obsługi tych budynków, to 

jest droga dojazdowa, która jest wybudowana i parkingi wybudowane wzdłuż tej drogi, jak 

również parkingi, które miałyby jeszcze powstać między terenem, który jest przeznaczony na 

sąd, a obecną drogą.  

 

Ad. 10. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, że 

nikt z mieszkańców miasta Iławy nie zgłosił się do Biura Rady Miejskiej w terminie,  

o którym mowa w Statucie Miasta Iławy i nie wyraził chęci uczestnictwa w dzisiejszej Sesji.  
 

Ad. 11. Komunikaty i oświadczenia 

  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, że 

do Biura Rady Miejskiej wpłynął wniosek Wspólnoty Mieszkaniowej „Księżyc”,  

o zainteresowanie się sprawą odprowadzenia wody deszczowej przy ul. Kazimierza 

Odnowiciela 32. Dodał, że nie jest to pierwsza interwencja w tej sprawie. Poprosił o zabranie 

głosu Zastępcę Burmistrza Miasta Iławy – Mariolę Zdrojewską o wyjaśnienie na jakim etapie 

jest sprawa.  
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 Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska  wyjaśniła, że na 

Osiedlu Piastowskim występuje problem przy budynkach firmy Rembud, była tam 

przeprowadzona wizja lokalna przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

Dodała, że sprawą zajmuje się Wydział Bieżącego Utrzymania i to nie jest prosty temat, 

ponieważ to wymaga nakładów inwestycyjnych, żeby uporządkować gospodarkę odpadową. 

 Radny Wojciech Szymański zapytał, czy Ci Państwo (WM „Księżyc”) mają rację  

w tej sprawie.  

 Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska  odpowiedziała, że mają 

rację, ponieważ coś złego dzieje się z wodami opadowymi i nie wiadomo, kto za to 

odpowiada: czy miasto, czy firma Rembud, która to budowała.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, że 

bezpośrednio po sesji odbędzie się posiedzenie komisji do spraw przeprowadzenia 

referendum. Ponadto zawiadomił, iż przewiduje się zwołanie nadzwyczajnej Sesji Rady 

Miejskiej w dniu 17 października o godz. 13
00

, ponieważ wtedy mija miesięczny termin na 

podjecie uchwały w sprawie referendum.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski ponadto 

zawiadomił, iż spotkanie w piątek o godz. 12
00 

dotyczące hotelu nie odbędzie się z przyczyn 

osobistych. Na zakończenie posiedzenia poprosił o modlitwę za Radnego Eugeniusz 

Chomika, który uległ nieszczęśliwemu wypadkowi.  

 

Ad. 12. Zamknięcie obrad XXVI Sesji  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski  wobec zrealizowania porządku 

obrad o godzinie 16
00

 zamknął sesję. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

 

                Protokołowała:                                              Przewodniczący Rady Miejskiej: 

 

 

 

       Agnieszka Szych                                           Roman Groszkowski  


